

TAX ALERT

КРАТКИЙ ОБЗОР ИЗМЕНЕНИЙ В НАЛОГОВОМ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВЕ

OCTOBER 2014 / ОКТЯБРЬ 2014

Jogorku Kenesh adopted in a first reading the draft laws on harmonization of the legislation of Kyrgyzstan and the Customs Union

The Parliament of the Kyrgyz Republic adopted in a first reading the following drafts of law:

- Law on Customs Tariff of the Kyrgyz Republic (Decree of Jogorku Kenesh of the KR #4362-V of October 8, 2014);
- Law on Commodity Nomenclature of the Foreign Economic Activities of the Kyrgyz Republic (Decree of Jogorku Kenesh of the KR #4358-V of October 8, 2014);
- Law on Free Economic Zones in the Kyrgyz Republic (Decree of Jogorku Kenesh of the KR #4360-V of October 8, 2014);
- Law on Changes and Amendments to the Tax Code of the Kyrgyz Republic (Decree of Jogorku Kenesh of the KR #4364-V of October 8, 2014).

Government proposed to reduce the frequency of tax reporting and tax payments for SMEs

The Government of the Kyrgyz Republic proposed to establish quarterly tax reporting and tax payments system for small-size taxpayers and quarterly tax reporting for medium-size taxpayers with regard to personal income tax and sales tax. Small-size taxpayers are defined as entities or individual entrepreneurs with the annual revenue not exceeding 4 mln. Soms. Medium-size taxpayers are entities or individuals with the annual revenue from 4 to 30 mln. Soms (Decree of the Government of the KR #602 of October 16, 2014).

Жогорку Кенеш одобрил в первом чтении законопроекты о гармонизации законодательства Кыргызстана и Таможенного союза

Парламент одобрил в первом чтении следующие законопроекты:

- Закон о таможенном тарифе Кыргызской Республики (Постановление ЖК КР №4362-V от 8 октября 2014 г.);
- Закон о товарной номенклатуре внешнеэкономической деятельности Кыргызской Республики (Постановление ЖК КР №4358-V от 8 октября 2014 г.);
- Закон о свободных экономических зонах в Кыргызской Республике (Постановление ЖК КР №4360-V от 8 октября 2014 г.);
- Закон о внесении изменений и дополнений в Налоговый кодекс Кыргызской Республики (Постановление ЖК КР №4364-V от 8 октября 2014 г.).

Правительство предлагает сократить периодичность подачи налоговых отчетов и уплаты налогов для МСБ

Правительство предложило установить ежеквартальную периодичность сдачи налоговых отчетов и уплаты налогов для субъектов малого предпринимательства и квартальную периодичность сдачи налоговых отчетов для налогоплательщиков, относящихся к среднему бизнесу в отношении подоходного налога и налога с продаж. К субъектам малого предпринимательства относятся организации или индивидуальные предприниматели, чей годовой доход не превышает 4-х млн.сомов. К среднему бизнесу относятся компании или индивидуальные предприниматели с годовым оборотом от 4-х до 30 млн.сомов (Постановление ПКР №602 от 16 октября 2014 года).

Government proposed to exempt import of bank facilities from VAT

The Parliament of the Kyrgyz Republic adopted in a first reading the draft of law on changes in the Article 257 of the Tax Code by including the bank facilities to the items exempt from the VAT on import. The list of such items shall be determined by the Government of the KR. (Decree of Jogorku Kenesh of the KR of November 5, 2014).

Changes in procedures of VAT invoices application

The Government of the Kyrgyz Republic approved the changes in Regulation on application and recording of strictly accountable blanks of VAT invoices providing the detailed procedures on filling of VAT invoices including correction VAT invoice. (Decree of the Government of the KR #608 of October 22, 2014).

Правительство предложило освободить импорт банковского оборудования от НДС

Парламент Кыргызской Республики одобрил в первом чтении законопроект об изменениях в статью 257 Налогового кодекса в части освобождения банковского оборудования от НДС на импорт. Перечень такого оборудования будет утверждаться Правительством КР. (Постановление Жогорку Кенеша КР от 5 ноября 2014 г.).

Изменения в правилах применения счетов-фактур НДС

Правительство Кыргызской Республики утвердило изменения в Положение о порядке применения и учета бланков строгой отчетности счетов-фактур НДС, предусматривающие детальные требования к оформлению счетов-фактур НДС, включая корректировочные счета-фактуры НДС (Постановление ПКР №608 от 22 октября 2014 г.).

How to contact us

If you wish to discuss the information above please contact Baker Tilly Bishkek by e-mail contact@bakertilly.kg or by phone +996 312 696232.

www.bakertilly.kg

An independent member of Baker Tilly International

Наши контакты

Если Вы хотите обсудить информацию, представленную выше, Вы можете связаться с нами по электронной почте contact@bakertilly.kg или по телефону +996 312 696232.